
  
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Sammanträdesdatum 
1 (1) 

Kommunala rådet för funktionsnedsatta 2024-05-30 

 
Plats och tid  
 

D 503, Östra Kommunhuset 13:15-15:30 

 
Beslutande 

Torbjörn Sjörén 
SRF 

Anita Persson 
Demensförbundet 

Sven-Erik Andersson 
HRF 

 
Lena Evergren 
DHR 

Karin Petersson 
Hjärt o Lung 

Jan-Åke Wendel 
FUB 

 
Knut Thorstensson 
SRF             

                   

Ersättare Malou Evergren DHR 
ersättare för Monica Brandt 

Yvonne Wendel FUB ersättare 
för Alice Back 

Mikael Andreasson 
Unga Funkisar Skåne 

                   
                   
                   

Övriga närvarande Michael Anefur 
ON 

Kristina Lindbåge 
ON 

Håkan Englund 
ON 

 
Martin Hallingström 
Skoglund 
KS 

Linus Wiberg 
Sekreterare       

                   

    

    

    

    

    

 Utses att justera Jan-Åke Wendel   

Justeringens 
tid och plats 

 

Digital justering 

 
  Paragrafer 

Sekreterare Linus Wiberg 

18-26 

 

 
 
Ordförande Michael Anefur 

 
 

Justerare Jan-Åke Wendel 
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KRF § 18 

Godkännande av dagordning  

Beslut 
• Dagordningen godkänns med tilläggspunkterna ”Hästtorget” och ”Rikt-

linjer för uteservering – uppföljning” som läggs till i dagordningen un-
der Övrigt. 
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KRF § 19 

Val av justerare  

Beslut 
• Jan-Åke Wendel väljs till justerare.      
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KRF § 20 

Föregående protokoll  

Beslut 
• Inga synpunkter på föregående protokoll.      
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KRF § 21 

Besök från Högskolan Kristianstad  

Sammanfattning 
Lina Behm, Biträdande rektor Omvårdnadsprogrammet, Lisa Axelsson, Ad-
junkt Omvårdnadsprogrammet och Anna Jakobsson, lärare inom sjukvård 
informerar om ett pågående forskningsprojekt Högskolan Kristianstad dri-
ver inom vård för intellektuellt funktionsnedsatta. 

HKR driver ett projekt som kallas Hälsopunkten där vem som helst kan 
komma in och få en gratis allmän hälsoundersökning utförd av studenter. 
Människor med en funktionsnedsättning får jättegärna komma och få en 
allmän hälsoundersökning för att studenterna ska lära sig att hantera pati-
enter med unika behov. 

Inom detta projekt har HKR ett samarbete med Furuboda folkhögskola. En 
stor del av studenterna på Furuboda Folkhögskola har en intellektuell 
funktionsnedsättning. Samarbetet har varit gynnsamt för båda parter. 

Hälsan hos personer med intellektuell funktionsnedsättning brukar gene-
rellt vara sämre än hos personer utan en intellektuell funktionsnedsätt-
ning. Statistiskt sett har de en sämre upplevd hälsa, mindre fysisk aktivitet, 
sämre matvanor, mer stillasittande, en högre andel har övervikt eller fetma 
och fler har diabetes typ 2 och ett högt blodtryck. 

Tillgången till vård brukar generellt också vara sämre. En generellt sämre 
tillgång till hälso- och sjukvård, får undersökning och behandling senare i 
förloppet, erbjuds mer sällan stöd eller behandling för levnadsvanor, verk-
tyg och material för kommunikation saknas. 

För att förenkla kommunikationen och för att spara tid inom vården har ett 
formulär tagits fram för att bedöma levnadsvanor innan samtal. Erfarenhe-
terna med formuläret och personer med en intellektuell funktionsnedsätt-
ning är att de inte fungerade. Det var för krångliga ord och formulär, assi-
stenterna fick ofta hjälpa till vilket blev problematiskt i förhållande till sek-
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retess och att patienterna inte ville erkänna sina dåliga levnadsvanor för 
sin assistent. 

HKR har även undersökt hur en digitalisering av vården påverkar kvalitén. 

Exempelvis finns det möjlighet till digitala samtal med vården, egenmonito-
rering, VR. Digitaliserad övervakning och riskbedömning kan minska ris-
ken för komplikationer, till exempel trygghetslarm med GPS och pulsmä-
tare. 

Men digitaliseringen riskerar även att förstärka ojämlikheterna inom vår-
den. Närmare 6% av svenskarna liver i ett digitalt utanförskap. Viss digital 
vård är vård som annars inte hade hänt och förskjuter resurser från svaga 
grupper till starkare. Det är de friskaste i samhället som använder den digi-
tala vården som mest.  

För att minska ojämlikheterna inom vården och stärka de intellektuellt 
funktionsnedsattas tillgång till vård så behöver man samskapa designen 
med användaren som expert. 

 

 

Synpunkter från KRF: 

- Boendestödet är endast ett stöd och kan inte tvinga någon. Det be-
hövs ett samarbete mellan forskarna och de utövande kommunala 
verksamheterna. 

- Tillgänglighet för synskadade och intellektuellt nedsatta. Lättläst 
text, inga förkortningar, låt anhöriga hjälpa till. 

 

Högskolan Kristianstad ser gärna ett samarbete tillsammans med de olika 
organisationerna inom Funktionsrätt. Lina och Lisa kan nås på mejl: 
lina.behm@hkr.se, lisa.axelsson@hkr.se       
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KRF § 22 

Information om synskadade utifrån LSS  

Sammanfattning 
Socialdemokraterna Kristianstad har lämnat in en motion angående att ge 
synskadade rätt till stöd enligt LSS inom Omsorgsförvaltningens verksam-
het. Motionen är under behandling. Nämndens ordförande har även gett i 
uppdrag åt förvaltningen att undersöka hur man gör i Helsingborg, där man 
tidigare har tagit ett liknande beslut i Omsorgsnämnden. Ärendet kommer 
upp till Omsorgsnämnden i september för beslutsfattande.  

Frågan tas åter upp i KRF i oktober. 

      

 
 

7



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (3) 

 
Sammanträdesdatum 

 

Kommunala rådet för funktionsnedsatta 2024-05-30  

 

 

 

KRF § 23 

Anmälda frågor  

Sammanfattning 
1. Hur många står i kö för särskilt boende, daglig verksamhet, 

serviceboende? 

Svar har ej inkommit i tid till sammanträdet. Förvaltningen återkommer 
med svar till nästa sammanträde. 

2. Funktionsrätts ekonomi riskerar att haverera pga uteslutna 
bidrag. Vilket behov har kommunerna av oss? Är det kommu-
nens vilja att vi måste sluta med vårt arbete för funktionsned-
satta? 

När det gäller Omsorgsförvaltningens föreningsbidrag så har vi inte uteslu-
tit några bidrag, snarare så har vi betalt ut mer bidrag till de ideella före-
ningarna än året innan. Nedan finns den totala summan av utbetalda medel 
riktade till de ideella föreningarna av Omsorgsförvaltningen de två senaste 
åren. 

2024: 318 020 kr 

2023: 306 920 kr 

Ifall ni har sökt bidrag från andra förvaltningar så kan inte omsorgen svara 
på hur det har hanterats. Omsorgsförvaltningens föreningsbidrag är Grund- 
och medlemsbidrag och Särskilt bidrag. 

 

Jan-Åke Wendel: Handlar om bidrag till Funktionsrätt. Handlar om att 
Funktionsrätt är en paraplyorganisation och därmed inte får bidrag. Funk-
tionsrätt har tidigare finansierats genom bidrag från frivilligorganisationer, 
som i år bedömde att Funktionsrätt är en paraplyorganisation och nekade 
bidrag. 
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Michael: Omsorgsförvaltningens bidragsbestämmelser tillåter inte att före-
ningsbidrag betalas ut till paraplyorganisationer. Ger i uppdrag till förvalt-
ningen att omvärldsbevaka och återkomma till nästa sammanträde. Gör 
andra kommuner samma bedömning att inte ge bidrag till paraplyorganisa-
tioner? Går det att bestämma att Funktionsrätt får en viss summa utanför 
föreningsbidraget? 

 Har kommunen anmält deltagare till utbildningen i syn- och hör-
selomsorg som kommer att hållas i september 2024? 

Inom Omsorgsförvaltningen utförs insatser gentemot kund utifrån ett bi-
ståndsbeslut. 

 
Beslutet grundar sig på vilka behov kunden har så som till exempel behov 
av hjälp med personlig omvårdnad, hjälp med att beställ mat, hjälp med att 
tvätta osv. 
 
Biståndshandläggaren tar hänsyn till kundens förmågor och funktionsned-
sättningar/begränsningar, t ex synnedsättning, i bedömningen av behov. 

 
Bedömningen utifrån behov leder fram till ett beslut av vilka insatser kun-
den har rätt till. 

 
Verkställigheten, dvs hemtjänst, vård och omsorgsboende och funktions-
stöd har efter beslut ansvaret för att utföra beslutade insatser. 

 
För samtliga kunder ska det finnas en upprättad Genomförandeplan som 
beskriver vilka behov kunden har och på vilket sätt dessa behov ska tillgo-
doses utifrån förmågor och nedsättningar/begränsningar hos kund. 
Har kunden syn- och hörselnedsättningar så ska det framgå i Genomföran-
deplanen på vilket sätt personalen ska bistå kunden utifrån det beslut om 
insatser som finns. 

 
Personalen inom omsorgsförvaltningen möter många kunder med skif-
tande behov och de behöver därför ha en bredd i sin kunskap. 

 
Personalen ska kunna stödja och vägleda kund till rätt instans för att kun-
den ska få de behov tillgodosedda som ligger utanför, av biståndshandläg-
garen, beslutade insatser. 

 
Omsorgsförvaltningen har ingen syn- och hörselinstruktör sedan flera år 
tillbaka utifrån att det inte ingår i förvaltningens uppdrag. 
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Ansvaret för detta ligger hos Regionen. 
Förvaltningen har inte för avsikt att utbilda enskilda medarbetare till syn- 
och hörselinstruktörer utifrån att det inte ligger i förvaltningens uppdrag. 
Det bedöms inte heller vara ett effektivt sätt att möta de behov kunder med 
syn- och hörselnedsättning har utifrån deras beslut av insatser. 

 
Svar från Nicolaj Håkansson, Verksamhetschef Hemtjänsten 

 

 

Knut: Det är inte möjligt att lära upp hela hemtjänstpersonalen att sköta ar-
betet. Det krävs en utbildad syn- och hörselinstruktör. Man får gång på 
gång en ledsagare som man känner sig otrygg med.  

Michael: Från den politiska sidan så är vi överens om att vi behöver en 
bättre utbildad personal inom ledsagning.  

Nicolaj Håkansson bjuds in till nästa sammanträde.  

3. Förslag på studiebesök till höstterminen är Rättscentrum eller 
på Skånetrafiken i Hässleholm. 

Studiebesöket bestäms till Skånetrafikens kontor i Hässleholm. Rådet öns-
kar ett möte med bl.a. trafikplanerare för att ställa frågor angående färd-
tjänst för funktionsnedsatta. 

Inkom med en sammanställning av relevanta frågor att ställa till Skånetrafi-
ken till rådets sekreterare så fort som möjligt så att de kan skickas till Skå-
netrafiken innan studiebesöket. 
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KRF § 24 

Kvarstående frågor  

Sammanfattning 
Listan över kvarstående frågor är tom. Rådet har inga frågor att lägga till.            
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KRF § 25 

Ordförande informerar  

Sammanfattning 
- De styrande partierna i Kommunstyrelsen har lagt fram ett budget-

förslag. Innehåller bland annat ett tillskott på 41,5 miljoner till Om-
sorgsförvaltningen 

- En ny HR-chef för Omsorgsförvaltningen är anställd och tillträder 
den 19 augusti. 

- Rekryteringen av ny Förvaltningschef för Omsorgsförvaltningen är 
i sitt slutskede. Blir troligtvis offentligt kring midsommar. 
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KRF § 26 

Övrigt  

Sammanfattning 
 

1. Uppföljning av Hästtorget:      

Rådet önskar en uppföljning angående åtgärderna på Hästtorget. 

Frågan skickas vidare till Tekniska förvaltningen för återkoppling. 

 

2. Riktlinjer för uteserveringar - uppföljning: 

De från rådet som medverkade i den arbetsgrupp som såg över de nuva-
rande riktlinjerna för uteserveringar saknar återkoppling. 

Rådet uppmanas att ta kontakt med Ulrika Åkesson på Tekniska förvalt-
ningen för återkoppling. 

 

3. Ombyggnationen av Gallerian: 

Rådet önskar bli involverade så tidigt som möjligt i planeringen av Galle-
rian. 

4. Kanalgatan: 

Rådet önskar bli uppdaterade angående planeringen av Kanalgatan.  

Bjud in Henrik Wester till ett sammanträde. 
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